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Szóbeli.kerdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Családbarát kormány? - Miért különböztetik meg hátrányosan a diákhiteles fiatal
édesapákat?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom!

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik már 2014-ben is és azóta többször kezdeményezte, hogy az állam részben vagy
egészben engedje el a gyermeket vállalóktól a diákhitel-tartozást. 4 évvel ezelőtt Balog Zoltánt,
az emberi erőforrások miniszterét, tavaly pedig Varga Mihályt, a Nemzetgazdasági
Minisztériumot vezető minisztert is megkerestük Sneider Tamás képviselőtársammal együtt
ezzel az elképzeléssel.

Örvendetes, hogy ez a jobbikos javaslat nemrégiben meghallgatásra került, ugyanakkor az
érthetetlen és sajnálatos, hogy csak részben és így torz módon került megvalósításra. Ugyanis
az eredeti jobbikos javaslat nem tartalmaz családon belüli diszkriminációt, így az édesanyák
mellett az édesapákra is kiterjesztenénk ezt a családtámogató intézkedést. Nem úgy, mint a
jelenlegi rendelet, amely támogatás révén - mint ismert - azoknak a diákhiteles nőknek, akik
második gyermeket vállalnak, elengedik a tartozásuk felét, míg harmadik gyermek esetén a
teljes összeget.

Tisztelt Miniszter Úr!

Érthetetlennek tartjuk a fennálló megkülönböztetést, ugyanis az kétségtelenül ugyanúgy a
családi kasszából von el, ha a születendő gyermek édesapja fizeti a diákhitel-tartozását. Pedig
lehetne másképp is, csakhogy rájuk Önök nem voltak tekintettel.



Önök nem tartják szem előtt azt a helyzetet, hogy például adott esetben elváltak a szülők vagy
tragikus haláleset történt és emiatt a férfi neveli a gyermekeit, és neki ki kell fizetni a diákhitelt.
Hol van ilyenkor a ,,családbarát" kormány?

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik mellett a HÖOK és az alapvető jogok biztosának megállapítása szerint is
diszkriminatív a hatályos szabályozás, mert nem vonatkozik a diákhitellel rendelkező
édesapákra. Éppen ezért az alapvető biztosi jelentést is figyelembe véve a diákhitel
elengedésének feltételeinek újragondolását kérjük a Kormánytól, kiszélesítve ezen kedvezmény
jelenlegi kereteit.

Kérdezem Miniszter Urat, hogy miért különböztetik meg hátrányosan a diákhiteles fiatal
édesapákat. Az alapvető biztosi jelentést is figyelembe véve megteszik-e a vonatkozó rendelet
módosítását, felszámolva ezzel a jelenlegi ésszerűtlen, igazságta lan és diszkrim inatív állapotot?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. szeptember 20.
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